
Gostynin, 9 października 2018r. 

 

Pan/i 

…………………………………… 

 

Zapraszam na XLIX Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 17 października 
2018r. o godz. 12.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zniesienia formy ochrony drzew uznanych za pomnik 
przyrody. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Statut Gminy Gostynin. 

7. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

10.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

11.  Zakończenie obrad Sesji.      

 

 

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2018r., poz. 994, poz. 1000, poz. 
1349, poz. 1432) pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w 
pracach organów gminy. 



Protokół 

z obrad XLIX Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 17 października 2018 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Patrycja Rosa 

5. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

6. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

7. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

8. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

9. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

10. Kierownik Org. – Beata Balcerzak 

11. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

12. Prawnik – Konrad Wypych 

13. Elżbieta Włodarczyk 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Pierwsza interpelacja dotyczy znaku informującego o posesjach w Stefanowie, dotyczy tego 

znaku na drodze prostopadłej do szkoły. Tam jest informacja, że od 31a do 24, a są pominięte dwa 

budynki, czyli powinno być zamiast 24, powinno być 26, bo nie ma takiej informacji, gdzie 25 i 26 

nr się znajduje, więc taka korekta tego znaku. 

2. Druga sprawa dziury w Stefanowie, to jest przy drodze gminnej, tam był hydrant wywalony, 

została dziura, stoją tylko pachołki, ta dziura jest głęboka, więc prosiłabym, żeby to jak najszybciej 

zrobić. 

3. Trzecia sprawa zgłaszałam już ze dwa miesiące temu i prosiłam o wycinkę poboczy na 

niektórych odcinkach i nadal to nie jest wykonane. Bardzo bym prosiła o informacje, czy będzie to 

zrobione, czy nie. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Pierwsza sprawa, to wycięcie, ja już, to jest już któryś raz, który mówię na sesji i na prawdę bym 



bardzo prosiła, żeby ktoś to zanotował i zrealizował po prostu, bo ile razy można to wspominać, 

wycięcie zakrzaczeń w m. Zieleniec. Tam jest ten asfalt bardzo wąski, więc nie da się minąć, a 

zakrzaczenia utrudniają, już nie mówię o maszynach rolniczych, ale bardzo trudno się minąć 

samochodami, nawet samochodem jadąc osobowym obciera się o zakrzaczenia. To bardzo bym 

prosiła. 

2. I druga sprawa, zostańmy tu przy drogach w m. Baby Górne przed panem Pawlakiem zostały 

tam wysypane dosyć duże kamienie i te kamienie nie zostały wgniecone, ja gdyby w grunt, bo jest 

dosyć sucho, dlatego bym bardzo prosiła o jakąś pospółkę, albo żwir i wał, żeby jednak to się 

związało, dlatego, że została już wytyczona druga droga przez pole kogoś prywatnie, więc bardzo 

bym prosiła o to, dlatego, że te kamienie są dosyć duże. 

3. No i uporem maniaka, tablice kierunkowe, nie wiem one pewnie leżą gdzieś sobie i chciałabym, 

żeby one zostały zainstalowane. 

 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz zgłosiła 1 interpelacje:  

1. Ja Panie Wójcie, chciałam zapytać, czy ta inwestycja, która jest planowana Podgórze-Legarda 

będzie realizowana w tym roku, czy nie będzie, bo dochodzą informacje, że nie będzie. 

 

Radny Marek Kołodziejski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Ja jeszcze tylko w sprawie, czy Wójt przypominał powiatowi coś o naszej drodze, bo na tamtej 

sesji mówiłem i nadal nic nie zostało zrobione. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Szymon Szczypawka doszedł na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zniesienia formy ochrony drzew uznanych za pomnik przyrody. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, uchwała dotyczy 3 szt. drzew świerków 

pospolitych na działce przy szkole podstawowej w Lucieniu, które obumierają, zasychają i 

stwarzają w takim stanie rzeczy zagrożenie przy jakiejś wichurze. Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska wyraził zgodę na zdjęcie tego statusu, więc uchwała pozwoli nam jak najszybciej 

przystąpić do prac związanych z wycięciem tych zagrażających przy szkole drzew. 

Brak opinii z braku kworum.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 328/XLIX/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ustawą z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw 

w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 130) znowelizowano ustawy samorządowe. 

Dodano m.in. art. 41 a w ustawie z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, w którym określone 

zostało prawo do wnoszenia przez mieszkańców danej jednostki samorządu obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej, czyli konkretnego projektu uchwały, do właściwego organu 

stanowiąco-kontrolnego. Zgodne z procedowaną uchwałą, grupa mieszkańców gminy Gostynin, 

licząca co najmniej 200 osób, posiadających czynne prawa wyborcze do organu stanowiącego, 

może wystąpić z obywatelską inicjatywą uchwałodawczą, przez złożenie podpisu pod projektem 

uchwały. Projekt uchwały powinien odpowiadać wymogom w statucie gminy oraz niniejszej 

uchwale. Projekt uchwały składa się do Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin. Czynności 



związane z przygotowaniem projektu uchwały, jego rozpowszechnianiem i kampanią promocyjną, a 

także organizacją zbierania podpisów mieszkańców popierających projekt, wykonuje Komitet. 

Komitet może utworzyć grupa co najmniej 10 mieszkańców, którzy mają czynne prawo wybierania 

do Rady i złożyli pisemne oświadczenie o przystąpieniu do Komitetu, ze wskazaniem imienia, 

ewentualnie imion, nazwiska, adresu zamieszkania oraz numeru ewidencyjnego PESEL. Komitet 

występuje pod nazwą uzupełnioną o tytuł projektu uchwały. W imieniu i na rzecz Komitetu 

występuje Pełnomocnik lub jego zastępca, wskazani w pisemnym oświadczeniu osób tworzących 

Komitet. Pełnomocnik zawiadamia Przewodniczącego Rady o utworzeniu Komitetu. W 

zawiadomieniu podaje pełna nazwę Komitetu oraz dokładny adres jego siedziby, dane, osób 

tworzących Komitet, w tym imiona i nazwiska, adresy zamieszkania oraz numer ewidencyjny 

PESEL, imiona i nazwiska, adres zamieszkania i numer ewidencyjny PESEL Pełnomocnika oraz 

jego zastępcy. Do zawiadomienia załącza się projekt uchwały spełniający warunki określone w 

Statucie Gminy Gostynin i niniejszej uchwale. Jeżeli zawiadomienie spełnia warunki formalne, 

Przewodniczący Rady przyjmuje zawiadomienie i informuje o tym fakcie Pełnomocnika. W 

przypadku stwierdzenia braków formalnych zawiadomienia, Przewodniczący Rady wzywa 

Pełnomocnika do ich usunięcia w terminie 14 dni. Nieusunięcie braków powoduje odmowę 

przyjęcia zawiadomienia. Po przyjęciu zawiadomienia, Komitet ogłasza miejsce udostępnienia 

projektu uchwały do publicznego wglądu. Od dnia przyjęcia zawiadomienia treść projektu uchwały 

nie może być zmieniona. Kampania promocyjna, na rzecz projektu uchwały oraz zbieranie 

podpisów mieszkańców popierających projekt uchwały może rozpocząć się po przyjęciu 

zawiadomienia. Kampania promocyjna służy przedstawieniu i wyjaśnieniu przez Komitet treści 

projektu uchwały, stanowiącego przedmiot inicjatywy uchwałodawczej. W miejscu zbierania 

podpisów mieszkańców musi być wyłożony do wglądu projekt uchwały. Mieszkaniec udziela 

poparcia projektowi uchwały, składając na wykazie, obok swojego imienia i nazwiska, adresu 

zamieszkania oraz numeru ewidencyjnego PESEL, własnoręczny podpis. Na każdej stronie wykazu 

musi znajdować się nazwa Komitetu i tytuł projektu uchwały, której mieszkaniec udziela poparcia. 

Wycofanie poparcia udzielonego projektowi jest nieskuteczne. Projekt uchwały wraz z wykazem 

podpisów mieszkańców popierających projekt uchwały, Pełnomocnik wnosi Przewodniczącemu 

Rady nie później niż 3 miesiące od daty przyjęcia zawiadomienia o utworzeniu Komitetu. W 

wypadku stwierdzenia, że treść projektu uchwały lub uzasadnienie jest inna niż pierwotna treść, 

Przewodniczący Rady nie później, niż w terminie 14 dni od dnia wniesienia projektu zawiadamia 

Pełnomocnika o odmowie nadania biegu projektowi uchwały. Następnie Przewodniczący Rady nie 

później niż w terminie 14 dni od dnia wniesienia projektu uchwały, zwraca się do Wójta Gminy, 

pracowników Wójta o sprawdzenie danych osobowych, czyli imion i nazwisk oraz adresu 

zamieszkania i numeru ewidencyjnego PESEL oraz stwierdzenia, czy jest złożona wymagana liczba 

podpisów. Wójt Gminy dokonuje czynności sprawdzających w terminie 14 dni. Jeżeli po 

przeprowadzeniu postępowania, prawidłowo złożona liczba podpisów popierających projekt okaże 

się mniejsza niż wymagana, czyli mniej jak 200 osób, Przewodniczący Rady odmawia nadania 

biegu projektowi uchwały i zawiadamia o tym fakcie Pełnomocnika. W pracach Rady nad 

projektem uchwały, Komitet reprezentują przedstawiciele wskazani przez Komitet, którzy są 

uprawnieni do udziału w pracach Rady. Wydatki związane z wykonywaniem inicjatywy 

uchwałodawczej pokrywa Komitet. Rada gminy nie ma obowiązku uchwalania przedmiotowej 

uchwały. Jednak ma obowiązek przegłosowania pozytywnego lub negatywnego projektu.  

Komisja Rewizyjna - opinia pozytywna. 

Komisja Porządku Publicznego Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej – opinia 

pozytywna. 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych – opinia 

pozytywna. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i ochrony Środowiska – brak opinii, z 

braku kworum. 

Komisja Budżetu i Finansów – brak opinii, z braku kworum. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 



Uchwała nr 329/XLIX/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej Statut Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo zanim przejdziemy do omawiania tego projektu 

uchwały, chciałbym wnieść dwie autopoprawki o treści: 

„Po punkcie 12 proponuję dodać punkt 12a. w brzmieniu: w § 46 w ust. 1 po punkcie 1 dodaje się 

punkt 1 a w brzmieniu: 

„1a) Komisja skarg, wniosków i petycji.”, 

W punkcie 12b. o następującej treści, §47 ust. 3 otrzymuje brzmienie: 

„3. Postanowienie ust.1 nie dotyczy Komisji rewizyjnej i Komisji skarg, wniosków i petycji.” 

Szczegóły omówi Pani Sekretarz. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: ustawa z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw 

w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych, nowelizuje przepisy ustawy o samorządzie gminnym, 

postanowienia w tym zakresie stosuje się do kadencji organów jednostek samorządu terytorialnego 

następujących po kadencji, w czasie której niniejsza ustawa weszła w życie. Ustawa zawiera 

zmiany dotyczące funkcjonowania gminy w zakresie ustrojowym, tym samym konieczna jest 

zmiana Statutu Gminy Gostynin. Za najważniejszą zmianę należy uznać wprowadzenie 

obligatoryjnej komisji skarg, wniosków i petycji. Do jej obowiązków będzie należało rozpatrywanie 

skarg na działania Wójta i gminnych jednostek organizacyjnych, wniosków oraz petycji składanych 

przez obywateli. Dlatego też w statucie powołano przedmiotową komisję, określając jej obowiązki, 

tryb i sposób działania w rozdziale VIII a). Zgodnie z zapisami rozdziału VIII a Rada na pierwszej 

sesji Rady w danej kadencji powołuje ze swojego składu trzyosobową Komisję skarg, wniosków i 

petycji. W jej skład wchodzą radni, z wyjątkiem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Rady. 

Skład Komisji skarg, wniosków i petycji uzupełnia się o przedstawicieli klubów radnych. Do zadań 

Komisji skarg, wniosków i petycji należy analiza i opiniowanie skierowanych do Rady Gminy: 

skarg na działalność Wójta Gminy i gminnych jednostek organizacyjnych, wniosków, petycji 

składanych przez obywateli. Komisja skarg, wniosków i petycji może przyjmować do protokołu 

skargi i wnioski wnoszone do Rady Gminy ustnie. Komisja skarg, wniosków i petycji badając 

sprawę i prowadząc postępowanie wyjaśniające w związku ze złożoną skargą, wnioskiem lub 

petycją, może: 

- wystąpić do Wójta albo do właściwego kierownika jednostki organizacyjnej z wnioskiem o zajęcie 

stanowiska; 

- ponadto zebrać materiały, informacje i wyjaśnienia;  

- przeprowadzić czynności kontrolne. 

Komisja skarg, wniosków i petycji, po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego, wydaje 

opinię w formie uchwały przyjętej w głosowaniu jawnym, zwykłą większością głosów oraz 

przekazuje ją Przewodniczącemu Rady.  

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji zwołuje posiedzenie niezwłocznie, nie później 

niż w terminie 7 dni od dnia wpływu skargi, wniosku lub petycji oraz kieruje jej pracami.  

W I kwartale roku kalendarzowego, przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji składa na 

sesji Rady Gminy sprawozdanie z jej działalności. Kolejna zmiana, to ustawodawca wprowadził 

obowiązek transmitowania  i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk obrady 

rady gminy. W celu realizacji wprowadzonej zasady zostały zmienione zapisy statutu  dodano § 18 

a. Zgodnie z tymże § 18 a Obrady Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących dźwięk i obraz. Ponadto ustawodawca wprowadził wymóg głosowania jawnego za 

pomocą urządzeń umożliwiających sporządzanie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych, 

w statucie zostały wprowadzone stosowne zmiany w § 43. 

Zgodnie z tymże § głosowanie jawne odbywa się, zgodnie z § 43, ust. 1, 2, 3, 4, 5, aż do 6, 

głosowanie jawne odbywa się:  



a) przy pomocy urządzenia umożliwiającego sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowania,  

b)  poprzez oświadczenie radnego, głosowanie imienne. 

Radny, głosując za pomocą urządzenia umożliwiającego sporządzenie i utrwalenie imiennego 

wykazu głosowania, opowiada się „za” uchwałą, kandydaturą lub wnioskiem, jest „przeciw”, 

„wstrzymuje się od głosu”, dodatkowo sygnalizuje głosowanie poprzez podniesienie ręki. W 

sytuacji niesprawności technicznej urządzenia do głosowania przeprowadza się głosowanie 

imienne. W głosowaniu imiennym  Przewodniczący obrad odczytuje kolejno nazwiska radnych z 

listy obecności, a każdy wezwany do głosowania radny wypowiada: „jestem za”, „jestem przeciw”, 

albo „wstrzymuję się”. Głosowanie imienne podlega dokładnemu zapisaniu w protokole z sesji. 

Wyniki głosowania jawnego, bezpośrednio po głosowaniu ogłasza przewodniczący obrad.”. 

W ustawie wprowadzono również inicjatywę uchwałodawczą dla obywateli jednocześnie dla gmin 

liczących do 20 000 mieszkańców, czyli Gminy Gostynin  inicjatywa uchwałodawcza została 

przewidziana dla grupy co najmniej 200 osób. Dlatego też dodano stosowne zapisy w statucie w § 

37 ust.1 i ust.4. Ta uchwała była przed chwilą procedowana. Nowelizacja wprowadziła również 

istotne zmiany w zakresie tworzenia i funkcjonowania klubów radnych. Zapisy ustawy są tożsame z 

zapisami obowiązującego obecnie statutu gminy. Ponadto nowelizacja wzmocniła ustawową 

pozycję klubów radnych przewidując obligatoryjne uczestnictwo przedstawicieli klubów radnych w 

nowowprowadzonej, obowiązkowej dla każdej gminy komisji, skarg, wniosków i petycji oraz 

przyznając klubowi prawo inicjatywy uchwałodawczej ze skutkiem w postaci obowiązku 

wprowadzenia do porządku obrad najbliższej sesji rady gminy projektu uchwały, zgłoszonego przez 

klub radnych, jeżeli wpłynął on do rady gminy co najmniej 7 dni przed  dniem rozpoczęcia sesji 

rady. W tym trybie każdy klub radnych może zgłosić nie więcej niż jeden projekt uchwały na każdą 

sesję rady gminy. Stosowne poprawki dokonano w § 37 ust. 1 i ust. 5 oraz w § 80, dodano § 80 a w 

Statucie Gminy Gostynin. Doprecyzowano też zapisy rozdziału XI statutu w zakresie dostępu i 

korzystania z dokumentów wytworzonych przez organy gminy  w ramach wykonywania zadań 

publicznych. Zgodnie z zapisami tegoż rozdziału, zawiadomienie o miejscu, terminie i porządku 

obrad Rady Gminy oraz komisji rady podaje się do wiadomości mieszkańców w formie 

komunikatu, najpóźniej na 7 dni przed sesją lub posiedzeniem Rady, w sposób zwyczajowy 

przyjęty, w tym na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy oraz na stronach Biuletynu Informacji 

Publicznej Gminy i na stronach www. Gminy. W przypadku komisji skarg, wniosków i petycji oraz 

komisji doraźnych komunikat może nie zawierać porządku obrad. Komunikat  ten ponadto zawiera 

adres strony internetowej, na której będzie transmitowany obraz i dźwięk z obrad Rady Gminy oraz 

adres strony internetowej, na której udostępniany będzie archiwalny zapis obrazu i dźwięku z obrad 

Rady Gminy. Dostęp do dokumentów wytworzonych przez organy gminy obejmuje prawo do 

wglądu do dokumentacji oraz sporządzania odpisów i notatek,  w obecności pracownika właściwej 

komórki organizacyjnej Urzędu Gminy w godzinach pracy Urzędu. 

Dokumenty wytworzone przez organy gminy  obejmują w szczególności: 

1) sporządzone protokoły z sesji Rady Gminy; 

2) sporządzone protokoły z posiedzeń komisji rady; 

3) rejestr uchwał wraz z podjętymi uchwałami Rady Gminy; 

4) rejestr wniosków i opinii komisji rady wraz z treścią wniosków i opinii; 

5) rejestr interpelacji i wniosków radnych; 

6) rejestr zarządzeń wraz z zarządzeniami Wójta Gminy. 

Dostęp do dokumentów obejmują również dokumenty przechowywane w archiwum Urzędu Gminy. 

Sporządzanie odpisów i notatek może polegać na wykonaniu lub uzyskaniu kopii. Zasady 

sporządzania kopii ustala Wójt Gminy, uwzględniając warunki organizacyjne Urzędu Gminy oraz 

ponoszone z tego tytułu koszty. 

Ponadto w § 23 Statutu Gminy po ust. 4 dodano ust. 5 w brzmieniu:  

„Porządek sesji, na której podejmowana jest uchwała w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy, w pierwszej kolejności przewiduje rozpatrzenie i przeprowadzenie 

debaty o raporcie o stanie  Gminy.” 



Oraz dodano również w § 27 po ust. 6 dodano się ust. 6a w brzmieniu:  

„Na sesji Rady Gminy, w punkcie, w którym rozpatrywany jest raport o stanie Gminy i prowadzona 

jest debata nad tym raportem, Przewodniczący Rady dopuszcza do głosu formalnie zgłoszonych 

mieszkańców Gminy po otwarciu dyskusji, w pierwszej kolejności, przed wystąpieniami  radnych.” 

Są to najważniejsze zmiany, które przeczytałam, natomiast są jeszcze drobne zmiany, które dotyczą 

tylko i wyłącznie kwestii porządkowej. 

Komisja Rewizyjna - opinia pozytywna. 

Komisja Porządku Publicznego Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej – opinia 

pozytywna. 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych – opinia 

pozytywna. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i ochrony Środowiska – brak opinii, z 

braku kworum. 

Komisja Budżetu i Finansów – brak opinii, z braku kworum. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 330/XLIX/2018 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 8-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pani Radna Dan, tabliczki zlecał wykonanie sołtys i on podawał 

numeracje, dlaczego taki błąd wystąpił, nie wiem.  

Radna Mariola Dan-Liberadzka: sołtys też nie jest do końca zorientowany, on połowy ludzi jeszcze 

na Stefanowie nie zna, więc tutaj też nie wiedział dokąd numery są. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: jeżeli chodzi o wycinkę drzew, pytała Pan Radna Dan, Pani Radna 

Michalska i Pan Kołodziejski, na drogach gminnych będzie to zlecone, natomiast Zarząd Dróg 

Powiatowych był poinformowany telefonicznie. 

Jeżeli chodzi o tą dziurę, to chcę to doprecyzować, to chodzi tam po tym hydrancie? 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: tak. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: z tego co tam mieszkańcy mi mówili, tam było jakieś mechaniczne 

uszkodzenie.. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: tak, przyjechali z Solca, bo woda się lała… i było to zgłaszane i 

ktoś tam po prostu przyjechał zakręcił i zabezpieczył, ale dziura dalej została.  

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: to trzeba tam nowy hydrant zamontować. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: no nie wiem, ale w każdym bądź razie dziura tam jest. Trzeba po 

prostu zrobić zabezpieczenie. 



Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pani Radna Michalska pytała o tabliczki, tabliczki już są, planowany 

był montaż w przyszłym tygodniu. 

Pani Radna Tyszkiewicz, tak jak Wójt w sprawozdaniu czytał, umowa była podpisana, a 

potwierdzeniem tego jest to, że w dniu wczorajszym firma równała teren, byłem osobiście 

widziałem i z informacji wiem, że w dniu dzisiejszym miał być kładziony kamień. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: dobrze, dziękuję. Dlatego pytam, ponieważ Sołtys danej miejscowości 

nawet nie jest zorientowany, co się tam będzie robić, co tam się dzieje. Dlatego spytałam Pana 

Wójta, ponieważ Pan Wójt mówił wcześniej, że ta inwestycja będzie robiona, jest po przetargu. A 

Sołtys mówi coś innego, więc dlatego spytałam oficjalnie, także dziękuję bardzo. Jest też Pani 

Sołtys z Podgórza, słyszymy teraz to samo. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak, zgadza się, prawdę mówię? 

Sołtys sołectwa Podgórze Bożena Jędrzejczak: tak, tak, jest zrobione. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Pani Radna Michalska, droga na Babach Górnych, dzisiaj 

otworzyliśmy przetarg i na pospółkę nie wpłynęła żadna oferta. Będzie ponawiany przetarg. I na 

dobrą sprawę nie ma materiału, żeby czymś to przysypać. 

Radna Ewa Michalska: to może po opadach deszczu przynajmniej wał pojedzie. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: no na pewno. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ale na chwilę obecną jest za twardo. 

 

Do punktu 9-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XLVIII Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za. 

 

Do punktu 10-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Jerzy Węglewski: Panie Wójcie ja mam jedno pytanie, ta droga na Jastrzębi jaki termin 

wykonania ma? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: termin jest 7 grudnia dla wszystkich taki sam.  

Radny Jerzy Węglewski: czyli 7 grudzień? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: na pewno rozpoczną wcześniej. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: patrząc na to co się dzieje, to oni robią to szybciej. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: w procedurze przetargowej był termin określony 7 grudnia 

liczyliśmy na to, żeby na pewno znaleźć wykonawcę, bo gdyby był krótszy, mogłoby to skutkować 

brakiem ofert. Ale skoro już przystąpili do realizacji inwestycji na Podgórzu, tzn., że i niedługo 

wejdą na Jastrzębi. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: Panie Wójcie, ja mam taką prośbę odnośnie statutu, bo być może 

to dotyczy wszystkich sołectw, nie tylko sołectwa Stefanów, bo ostatnio mieliśmy taką sytuację, 

gdzie pewne rzeczy powinny być w statucie bardziej konkretne, czyli np. Sołtys ma daną ilość dni 

na powiadomienie mieszkańców itd. Była sytuacja taka, że Sołtys po prostu wywiesił tylko dwie 

kartki, nie puścił żadnej kartki przez wieś o zebraniu sołeckim, to wzburzyło bardzo dużą awanturę 

i niemiłą rozmowę podczas zebrania w poniedziałek z Sołtysem, ludzie się zebrali, przyszła bardzo 

duża liczba osób i pewne rzeczy w tym statucie, może już nie będę wymieniać po kolei, ale 

prosiłabym, żebyśmy może, no nie wiem, czy my akurat będziemy, czy ktoś inny będzie, zastępca 

np., no nie wiadomo kto zostanie po wyborach, tak, wybrany, więc nowa Rada jak będzie 

prosiłabym o zwołanie takiego posiedzenia i zmianę w tym statucie, tak żeby były pewne rzeczy w 

tym statucie klarowne, takie które są powiedzmy, nie do końca jasne, żeby to zmienić, bo później są 

takie sytuacje niemiłe, że mieszkańcy się denerwują na zebraniach i jest nie do końca tak jak 

powinno być. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: Statuty Sołectw musza być znowelizowane zgodnie z nowymi 

przepisami i takie zamiany zostaną dokonane po wyborach. 

 

 



Do punktu 11-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 12.40 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, 

Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLIX 

Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana    

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                 Tomasz Bronisław Lewandowski 


